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a) Förteckning över inkomna skrivelser till idrottsnämnden (meddelandelista)  

2011-04-01 – 2011-05-02 

 

b) Handikapprådsprotokoll nr 1; 8 februari 2011, nr 2; 8 mars 2011, och nr 3;   

5 april 2011. 

 

c) Personalrepresentanter (SACO) i idrottsnämnden  
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IDROTTSFÖRVALTNING 

MEDDELANDEN (händelser) 

2011-04-01 -- 2011-05-02 

 

 

 

 
 Idrottsförvaltningen 

Riktning              Hid        Datum 

Info     Ärendemening Diarienr    

Notering Handläggare                        

In  2011.714    

Angående skateboardens dicipliner och 

Highvalley Skatewold - ang projektet i 

Högdalstriangeln, Stockholms Sub Surfers 

 2011/369 IDF 412  2011-04-08 

Ang Highvalley skateworld Planeringsstaben    
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Nr 4 b) 

 

STOCKHOLMS IDROTTSNÄMNDS OCH                   PROTOKOLL 

NR1/2011 

STOCKHOLM GLOBE ARENA FASTIGHETER AB        

HANDIKAPPRÅD 

 

Tid: Tisdagen den  8 februari 2011, klockan 15.30 – 17.30 

 

Plats: Idrottsförvaltningen, Fleminggatan 8 

 

Justerat : 2011 – 04 - 05  

 

 

Dolores Back    

  Bo Olsson  

  Sekreterare 

Eva Söderbärj   

 

Ledamöter: 
Dolores Back,  NHR ordförande 

Eva Söderbärj,  FUB vice ordförande 

Jan Delvert  RTP 

Gunnar Hellberg R 

Boris Samuelsson,  SRF 

Nils Ander,   STHIF  adjungerad  

 

Anmält förhinder: 
Gunnar Augustsson,  SDF 

Therese Rudolfsson,  DHR 

 

Tjänstemän vid idrottsförvaltningen: 
Åke Roxberger, avdelningschef planeringsavdelningen 

Roger Karlsson, enhetschef fastighetsavdelningen 

Malin Bernt, samordnare fritid för alla  

Lennart Öström, assistent  

Bo Olsson, sekreterare 

 

§ 1 

Idrott och motion bland ungdomar i särskolan 
Sammanträdet började med att Ulf Blomdahl, forskningsledare hos idrottsförvaltningen, 

redovisade en forskningsrapport om idrott och motion bland ungdomar i särskolan. Slutsat-

sen i rapporten är att andelen utvecklingsstörda ungdomar som är med i en idrottsförening är 

liten och att andelen fysiskt inaktiva ungdomar med utvecklingsstörning är mycket stor.  
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Idrottsförvaltningen kommer att presentera rapporten till kommande idrottsnämnd. Förvalt-

ningen kommer då att föreslå ett de får i uppdrag att ta fram en strategi på kort och lång sikt 

för att öka ungdomar med utvecklingsstörnings fysiska aktivitet. 

 

  

 

§ 2 

Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Handikapprådet beslutar att fastställa dagordningen enligt förvaltningens förslag. 

 

§ 3 

Val av ordförande och vice ordförande för handikapprådet 

för perioden 2011 - 2014 
 
Nya och tidigare medlemmar i idrottsnämndens handikappråd presenterades. En kort över-

läggning skedde därefter och rådet föreslår att tidigare ordföranden Dolores Back väljs till 

ordförande även denna period och att Eva Söderbärj väljs till vice ordförande. 

 

BESLUT 

Rådet beslutar enhälligt att välja Dolores Back till ordförande 

och Eva Söderbärj till vice ordförande för perioden 2011 – 2014. 
 

§ 4 

Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Ordförande Dolores Back och Eva Söderbärj utses att justera dagens protokoll. 

 

§ 5 

Information från idrottsförvaltningen 

a.  Ny organisation av idrottsförvaltningen 

Åke Roxberger informerade om förvaltningens nya organisation. Idrottsfastigheterna har 

från årsskiftet överförts till fastighetsnämnden. Idrottsförvaltningen kommer att hyra id-

rottsanläggningarna av fastighetskontoret. Utifrån detta och tidigare diskussioner har för-

valtningen omorganiserat sig. Båda driftavdelningarna har slagits samman till en driftav-

delning, den administrativa avdelningen har bytt namn till avdelningen för verksamhets-

stöd. Fyra staber har bildats, Kommunikationsstaben, Staben för upphandling och avtal, 

Planeringsstaben som jobbar med planer för idrottsutveckling och Staben för idrott och 

folkhälsa som bl.a. ansvar för fritidsutvecklartjänsten och Fritid för alla. Den nya organisa-

tionen gäller från 1 februari. 
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b. Idrottsnämndens verksamhetsplan för 2011 

Åke Roxberger redovisade idrottsnämndens budget för 2011. Driftbudgeten har ännu inte 

helt fastställts eftersom man inte är klar över hur kostnaderna skall fördelas mellan fastig-

hetsnämnden och idrottsnämnden. Investeringsmedlen för 2011 kommer att ligga inom fas-

tighetsnämndens budget men idrottsnämnden kommer att i stort styra över medlen.  

 

 

Investeringsmedlen för 2011 uppgår till ca 200 mnkr. Upprustningen av handikappbadet vid 

Stora Sköndal är inte klar och diskussioner om omfattningen pågår.  

 

De delar som påbörjats kommer att färdigställas men vad som sker med den övriga 

byggnationer är oklart och nytt beslut i nämnden krävas för dessa åtgärder.  Förvaltningen 

återkommer till rådet i frågan under våren. 

c. Långsiktig plan för stadens idrottsverksamhet 

Idrottsnämnden tog beslut i maj 2010 i ärendet ”Långsiktig plan för stadens idrottsverk-

samhet”. Planen tar i första hand sikte på de tio närmaste årens satsningar på och kända 

behov för utveckling av idrottsanläggningar, men ska även kunna utgöra en grund för fortsatt 

inriktning av idrottsverksamheten. Nämnden beslöt också att planen skull överlämnas till 

kommunfullmäktige. Vi kommunstyrelsens beredning av ärendet har planen skickats på 

remiss till bl.a. nämnder och kommunstyrelsens handikappråd för synpunkter. 

 

Idrottsnämndens handikappråd har inte enskilt fått ärendet på remiss men vill ändå ge syn-

punkter till förvaltningen om den långsiktiga planen. 

 

Under rådets behandling av planen framfördes följande synpunkter.  

 

 Vid utvecklingen av idrottsverksamheten är det viktigt att förvaltningen har ett stort 

samarbete med föreningslivet och då självklart även handikapporganisationerna.  

 Samverkan med SISAB och stadsdelarna måste ske vid planering av nya idrottsan-

läggningar och gymnastiksalar så anläggningarna på bästa sätt blir tillgängliga för 

föreningslivet och allmänheten. 

 När nya stadsdelar byggs måste utbyggnaden av idrottsanläggningar vara en naturlig 

del i stadsplaneringen. 

 Underhållsarbetet av idrottsfastigheterna får inte minskas eller skjutas på framtiden 

och tillgänglighetsåtgärder måste prioriteras i detta arbete. 

 I tillgänglighetsarbetet får inte friluftsområden, utegym och motionsspår glömmas 

bort. 

 I den nya organisation som finns för idrottsfastigheterna finns en oro att byggproces-

sen förlängs och att tillgängligheten inte prioriteras lika starkt. Det är därför viktigt 

att effekterna av den nya organisationen följs upp och utvärderas. 

 En positiv känsla för besökarna och föreningslivet måste genomsyra stadens 

idrottsutveckling. 

 

BESLUT 
Handikapprådet beslöt att ställa sig bakom dessa synpunkter och överlämna dem 

till förvaltningen för beaktande vid framtida planering. 
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Rådet kommer kontinuerligt att att följa utvecklingen av den framtid idrottsverk-

samheten. 
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d. Stockholm – en stad för alla. Handikapprådens arbetssätt 
Malin Bernt redovisade planen för hur råden skall arbeta i framtiden. Ett förslag till arbets-

sätt har utarbetat av en arbetsgrupp förslaget kommer att beslutas av kommunfullmäktige 

förhoppningsvis under våren 2011. Förslaget innehåller 7 mål varav idrottsnämnden skall 

jobba med 5 av dessa. Målen är följande: 

 

1. Alla ska kunna förflytta sig, vistas i och använda Stockholm stads inne- och utemiljö  

2. Alla ska kunna få information och kommunicera utifrån sina förutsättningar 

3. Alla ska bemötas med kunskap och respekt och själva vara med och bestämma i frågor som 

gäller honom eller henne  

4. Alla barn, ungdomar och vuxna ska kunna delta i utbildning och få det stöd som behövs för 

att nå målen 

5. Allas arbetsförmåga ska tas tillvara  

6. Alla ska ha en bostad som är anpassad efter individens behov 

7. Alla ska ges förutsättningar att delta i och tillgodogöra sig fritidsverksamhet 

 

Till dessa mål finns indikatorer och nämnderna skall utifrån målen och indikatorerna ange 

tre aktiviteter per mål. Rådens uppgift kommer bl.a. att följa nämndernas arbete med dessa 

aktiviteter.  

 

§ 6 

Utbildningar 
Stockholms stad och HSO inbjuder till en utbildning för alla handikapprådsledamöter och 

rådssekreterare. Tiden är den 10, 15 och 17 mars klockan 18-20 samt dagtid den 29 mars 

2011. Ordförande Dolores Back uppmanade alla att gå på dessa utbildningsdagar. 

BESLUT 

Rådet beslöt att alla som har möjlighet skall gå på utbildningen. 

 

§ 7 

Kommande sammanträden 
 

Kommande sammanträden är planerade enligt följande: 

Tillsammans med SGA Fastigheter AB - 8 mars, 24 maj och 4 oktober, 

Tillsammans med idrottsförvaltningen - 5 april, 3 maj, 21 juni, 6 september,  

1 november och 6 december. 

 

§ 8 

Avtackning av avgående ledamöter 
Mötet avslutades med avtackning av Kjell Hamberg och Nils Blomqvist som avgått som 

ledamöter i handikapprådet 

 

______ 
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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMNDS OCH                   PROTOKOLL NR 

2/2011 

STOCKHOLM GLOBE ARENA FASTIGHETER AB        

HANDIKAPPRÅD 

 

Tid: Tisdagen den 8 mars 2011, klockan 15.00 - 17.00 

 

Plats: SGA Fastigheter, Rökerigatan 8 

 

Justerat : 2011-04 -  

 

 

Dolores Back    

  Bo Olsson  

  Sekreterare 

Therese Rudolfsson   

 

 

Ledamöter: 
Dolores Back,   NHR ordförande 

Eva Söderbärj,   FUB vice ordförande 

Jan Delvert   RTP 

Gunnar Hellberg  R 

Therese Rudolfsson,  DHR 

Nils Ander,    STHIF  adjungerad  

 

Anmält förhinder: 
Boris Samuelsson,  SRF 

Gunnar Augustsson,  SDF 

 

Tjänstemän vid idrottsförvaltningen: 
Per Arne Carlsson, SGA Fastigheter 

Tommy Ågren, Stockholm Globe Arenas 

Jesper Källgren, White arkitekter 

Björn Tegnell, White arkitekter 

Urban Pihl, Lind Pihl arkitekter AB 

Lennart Öström, assistent  

Bo Olsson, sekreterare 

 

  

§ 9 

Fastställande av dagordningen 
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BESLUT 
Handikapprådet beslutar att fastställa dagordningen enligt förvaltningens förslag. 

 

 

§ 10 

Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Ordförande Dolores Back och Therese Rudolfsson utses att justera dagens proto-

koll. 

 

§ 11 

Information från SGA Fastigheter AB och Stockholm Globe 

Arenas 

 
Skyltprogram 
Björn Tegnell från White arkitekter redovisade Stockholmsarenans skyltprogram. 

Skyltprogrammet skall stämma överens med Globens och Globen City´s skyltar, skyltarna 

kommer dock att vara större. Det kommer att vara ledstråk i marken fram till arenans 

informationsdisk. Det kommer att vara ca 20 entréer till arenan och vissa skyltar över 

ingångarna ska vara digitala. För synskadade kommer det att finnas taktila hjälpmedel fram 

till informationsdisken. Önskemål framfördes att det bör finnas en taktil orienteringstavla 

inom området. Diskuterades om behovet av stöd för synskade och rådet föreslog att Urban 

Pihl, som bevakar tillgänglighetsfrågorna under byggprocessen, tar kontakt med Boris 

Samuelsson eller annan lämplig person för att få fram rätt hjälpmedel.  

 

Platser för personer med rörelsenedsättning 
Jesper Källgren White arkitekter redovisade hur arbetet med rullstolsplatser fortgår. Ca 1 % 

av platserna är anpassade för personer med rörelsenedsättning och av dessa är 0,5 % för 

rullstolsburna. Problemet med att antalet platser minskar vid konserter är ännu inte löst. 

Problemet med att stående skymmer rullstolsplatserna är löst genom att platserna är 

placerade ca 1-1,5 meter högre än platserna på raden framför. Jesper Källgren kommer att ta 

fram redovisning hur platserna påverkas.  

 

Syntolkning av melodifestivalen 
En skriftväxling har skett mellan Sveriges television, det produktionsbolag de använder och 

Boris Samuelsson m.fl. om syntolkning av Melodifestivalen. Produktionsbolaget har förhalat 

ärendet och inte tagit tag i frågan på ett korrekt sätt. 

 

Rådet framhåller att vi bör tillskriva Sveriges television så att de inför framtiden 

tillhandahåller syntolkning vid dessa arrangemang. 

 

Övrigt 
Rådet diskuterade behovet av hörselslingor och om problematiken kring trådlösa hörslingor 

Vilka tekniska lösningar som finns bör undersökas. Frågan bör tas upp på kommande 
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sammanträde.  Rådet önskar också en redovisning av utrymningsplaneringen och kontakt bör 

tas med Torkil Danielsson för att diskutera planen för arenan. 

 

BESLUT 
Handikapprådet beslutar 

 

1. Kontakt bör tas med syskadades riksförbund för att undersöka behovet av 

taktila orienteringstavlor i Stockholmsarenan 

 

2. Antalet rullstolsplatser inte ska minskas vid konserter 

 

3. En arbetsgrupp bestående av Boris Samuelsson, Dolores Back och Bo Olsson 

tillskriver Sveriges television om behovet av syntolkning. 

 

4. Stöd för hörselskadade och utrymningplan bör tas upp på kommande 

sammanträde 

 

§ 12 

Utbildningar 
Stockholms stad inbjuder till en samling med slutredovisning av stadens 

tillgänglighetsprojekt den 24 mars i Stadshuset. 

BESLUT 

Rådet beslutar att Eva Söderbärj deltar på samlingen. 

 

§ 13 

Kommande sammanträden 
 

Kommande sammanträden är planerade enligt följande: 

Tillsammans med SGA Fastigheter AB - 24 maj och 4 oktober, 

Tillsammans med idrottsförvaltningen - 5 april, 3 maj, 21 juni, 6 september,  

1 november och 6 december. 

 

 

______ 
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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMNDS OCH                   PROTOKOLL NR 

3/2011 

STOCKHOLM GLOBE ARENA FASTIGHETER AB        

HANDIKAPPRÅD 

 

Tid: Tisdagen den  5 april 2011, klockan 15.00 – 17.00 

 

Plats: Gula villan vid Kanalplan och Skanstullshallen 

 

Justerat : 2011-05-03  

 

 

Dolores Back    

  Bo Olsson  

  Sekreterare 

Boris Samuelsson   

 

Ledamöter: 
Dolores Back,   NHR ordförande 

Eva Söderbärj,   FUB vice ordförande 

Boris Samuelsson,  SRF 

Jan Delvert   RTP 

Gunnar Hellberg  R 

Therese Rudolfsson,  DHR 

Nils Ander,    STHIF  adjungerad  

 

Anmält förhinder: 
Gunnar Augustsson,  SDF 

 

Tjänstemän vid idrottsförvaltningen: 
Olof Öhman, förvaltningschef 

Åke Roxberger, avdelningschef planeringsavdelningen 

Roger Karlsson, enhetschef för teknik och förvaltning 

Niklas Pettersson, enhetschef för hallar Innerstaden 

Pekka Haapanen, anläggningschef Eriksdalshallen m.fl. 

Petra Sundström, sekreterare 

Lennart Öström, assistent  

Bo Olsson, sekreterare 

 

 § 14 

Fastställande av dagordningen 
 



TJÄNSTEUTLÅTANDE 
IDN 2011-05-17 

 

 

 

BESLUT 
Handikapprådet beslutar att fastställa dagordningen enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15  

Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Ordförande Dolores Back och Boris Samuelsson utses att justera dagens protokoll. 

 

§ 16 

Information från idrottsförvaltningen 

a.  Ny organisation av idrottsförvaltningen 

Olof Öhman informerade om förvaltningens nya organisation och att den nu fungerar i dess 

nya form. Syftet med organisationen är att stärka förvaltningens arbete med folkhälsa så 

därför har en stab bildats för detta ändamål. En stab har också bildats för att jobba med 

konkurrensprövning och förvaltningens alla avtal. Inriktningen på arbetet har varit att forma 

organisationen utifrån nya behov från samhället och utifrån de politiska beslut som styr 

förvaltningens verksamhet. 

 

Boris Samuelsson framförde att det finns behov av kontinuerlig bemanning i hallar som 

används av personer med funktionsnedsättning och främst personer med synnedsättning. Det 

är inte tillfredställande med ambulerande vaktmästare i dessa anläggningar. Olof Öhman 

svarade att förvaltningen skall beakta detta vid förändringar av bemanningen i an-

läggningarna.  

 

b. Handikappbadet Stora Sköndal –Träffstugan/Sommarslottet 
Åke Roxberger gjorde en redovisning av upprustningen av handikappbadet vid Stora Skön-

dal. Kostnaden har blivit ca 7,8 mnkr högre än den ursprungliga kalkylen. Ett nytt genom-

förandebeslut är taget av idrottsnämnden den 15 mars 2011. De delar som återstår för bad-

anläggningen kommer att genomföras under året men det är osäkert när renoveringen av 

Sommarslottet och övriga byggnader kommer att ske. 

 

§ 17 

Skrivelser till förvaltningen/handikapprådet 
Förvaltningen har fått följande tre skrivelser som berör tillgänglighetsfrågor.  

 

a. En skrivelse som handlar om handikapplatser på Hovet.  
Skrivelsen bordlades och kommer att behandlas vid handikapprådets mötet den 24 

maj tillsammans med SGA Fastigheter.  

 

b. En skrivelse från SRF Stockholm med rubriken ”Miljardsatsning utan ökad 

tillgänglighet för synskadade”. 
 Rådet anser att det arbete som idrottsnämndens handikappråd genomför är en viktig 

del i att öka tillgängligheten. Vid rådets genomgång av olika idrottsanläggningar är 

tillgängligheten för synskadade en självklar del som bedöms. Rådet har inte möjlig-

het att besöka alla anläggningar och önskar därför en inventering av hur tillgänglig-
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heten utifrån olika funktionsnedsättningar är och uppmanar förvaltningen att åter-

komma med en utförlig beskrivning. 
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c. En skrivelse om tillgängligheten i Mälarhöjdens ishall.  
Förvaltningen är medveten om att ishallen har stora brister vad gäller tillgängligheten 

och föreslår att handikapprådet gör ett besök i hallen för att titta på möjligheter att 

förbättra tillgängligheten. Rådet uppmanar förvaltningen att besvara skrivelsen och 

meddela att handikapprådet kommer att besöka anläggningen och därefter ge 

förvaltningen i uppdrag att åtgärda frågan på lämpligt sätt. 

 

BESLUT 
Handikapprådet beslutar att uppmana förvaltningen att göra en inventering av 

hur tillgängligheten ser ut i förvaltningens anläggningar utifrån olika funk-

tionsnedsättningar 

 

§ 18 

Utbildningar 
Fanns inget att behandla. 

 

§ 19 

Kommande sammanträden 
Diskuterades att göra en rundtur med rådet och titta på bl.a. Mälarhöjdens ishall och Lilje-

holmshallen. Lämplig dag för detta är den 16 juni och att sammanträdet i juni flyttas till detta 

datum.  

 

Kommande sammanträden blir enligt följande: 

Tillsammans med SGA Fastigheter AB - 24 maj och 4 oktober, 

Tillsammans med idrottsförvaltningen - 3 maj, 16 juni, 6 september,  

1 november och 6 december. 

 
BESLUT 
Handikapprådet beslöt att göra en rundtur den 16 juni klockan 12.00 – 16.30 

 

§ 20 

Förändring av rådets ledamöter 
Dolores Back meddelade att Gunnar Augustsson avsagt sig sitt uppdrag och de dövas före-

ning nominerat en ny person att ingå i rådet. HSO har ännu inte beslutat i frågan utan åter-

kommer till förvaltningen med förslag till nominering. Beslut om ny ledamot tas av idrotts-

nämnden. 

 

§ 21 

Besök och genomgång av Skanstullshallen 
Pekka Haapanen och Niklas Pettersson visade den ny idrottshallen Skanstullshallen. 

Hallen invigs den 12 april av Borgarrådet Regina Kevius. 

 

Under genomgången gjorde rådet följande påpekanden: 
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 En mycket trevlig och fin hall med få problem för besökare med funktionsnedsätt-

ning. Krokar fanns i flera nivåer, dock bör de nedre krokarna vändas med ex 

distansbräda för att minska skaderisken, handikapptoaletter var tillfredställande, 

omklädningsrum fanns för rörelsehindrade, golvet var relativt lätt att åka på med 

rullstol. Kontrastmarkeringen i trappan och trappräcket var rätt placerad. Skyltar var 

taktila och med punktskrift 

 

 Diskuterades behovet av hörselslinga i anläggningen. Förvaltningen återkommer med 

besked om varför det inte finns. 

 

 Ledstråken i golvet var tydliga men endast visuella. Dessa måste kompletteras med 

taktila stråk så att de kan följas med vit käpp. Förvaltningen undersöker hur detta kan 

åtgärdas. 

 

______ 

 
 


